


Visina finansijskih sredstava potrebnih za izvodenje radova procjenjena je na 45.000 
EUR bez PDV-a, a uradena je na osnovu tehnickog rijesenja koje su dali renomirani 
strucnjaci iz Italije, anga:fovanih preko resornog Ministarstva ekologije, prostog 
planiranja i urbanizma. Ucinci ovog projekta po ocuvanje objekata HTP Ulcinjska rivijera 
kao i plaze su ocijenjeni kao veoma efikasni i prilikom prostiranja dina na plazu u 
pripremi za ovogodisnju sezonu ostavljen je njihov "korijen" za slucaj ponavljanje 
njihove izgradnje. 

Podsjecanja radi, erozija na Adi Bojani je proces koji traje decenijama i do sada su 
identifikovani razliciti prirodni i antropoloski uticaji, prije svega 3 akumulacije koje su 
na rijeci Drim u Albaniji izgradene tokom sedamdesetih godina proslog vijeka. 0 eroziji 
na Adi Bojani se govori duzi niz godina, ali do izrade Studije ocuvanja i revitalizacije plaze 
na Adi Bojani s predlogom rjesenja u decembru 2020. godine u koordinaciji Ministarstva 
ekologije, prostornog planiranja i urbanizma, ciji je autor prof. dr Sava Petkovic, nisu 
sprovedena adekvatna istrazivanja na osnovu kojih bi se mogle predloziti odgovarajuce 
mjere. U periodu 2021-2023. godina angazovani su italijanski strucnjaci preko IPA 
projekta koji su dali misljenje na rjesenja iz Studije prof Petkovica i predlozili dalje 
korake povodom ovog pitanja. Napominje se da nije samo plaza ispred turistickog 
kompleksa pogodenja erozijom, vet i drugi djelovi Ade Bojane, kao i Velike plaze. 
Problem erozije na ovom podrucju definisan je prije svega kao adaptacija na klimatske 
promjene, a zbog izuzetne prirodne vrijednosti ovog podrucja potrebno je definisati 
sveobuhvatni ekoloski pristup, u skladu s prirodom i standardima zastite zivotne 
sredine, prilikom donosenja odluke o ovom pitanju. 




